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SVOBODA A  OHLEDUPLNOST
V roce 1976 jsme si pořídili pár jehňat; a ovce, většinou tři nebo čtyři kusy, jsme pak chovali až do roku 1990. Znamenalo

to dvakrát ročně, na sena a na otavy, pokosit několik zahrad a pak sušit. Od starého sedláka pana Fuky jsme se naučili na-
klepávat kosu a kosit; jeho dokonalosti jsme my městské náplavy samozřejmě nedosahovali, ale časem jsme už kosili docela
slušně.
Člověk si na to musel přivstat, tráva se dobře kosila, dokud neoschla rosa a taky dokud nebylo horko na práci. Nerad

vstávám moc brzy, ale na ta rána vzpomínám docela rád. Jediné, co člověk slyšel, byl zpěv ptáků a svištění kosy. Po dvou
hodinách práce ležela tráva v řádcích, já jsem byl docela utahaný, ale rád, že je zahrada posekaná; teď už jen aby vydrželo
počasí.
Kde jsou ty časy: dnes je tráva odpadem, který pomalu nikdo nechce ani zadarmo. Lidé, kteří ještě umí kosit, by se dali

spočítat na prstech (já už jsem to samozřejmě taky zapomněl). A většina mladých pomalu neví, jak kosa vypadá.
Američané, mimochodem, v tom byli o něco napřed. Kdysi v osmdesátých letech u nás byla jedna Američanka na ná-

vštěvě a když uviděla v kůlně zavěšenou kosu, celá se rozzářila. „Oh marvellous“, řekla. „Obdivuhodné. Viděla jsem to
v muzeu. Říká se tomu „kosa“, jestli se nemýlím.“
Ale proč o tom vůbec mluvím. Tráva, i když ji už nikdo nechce, se musí sekat i dnes. Ne dvakrát ročně, ale každý druhý

týden. Ne o půl páté ráno, ale celé dny od rána do večera. A neslyšíte přitom zpěv ptáků a svištění kosy, ale nepříjemný řev
motorových sekaček.
Co se dá dělat, pokrok nezastavíme a krásný pažit chce mít každý. Ale mohli bychom to sekání dělat aspoň tak, abychom

co nejméně obtěžovali okolí. V sobotu dopoledne doseká jeden soused, odpoledne začne druhý, v neděli dopoledne třetí
a v neděli odpoledne čtvrtý. Nemohli si to k sakru odbýt všichni najednou?
A právě proto vydalo zastupitelstvo obce před pěti lety vyhlášku, která stále platí a podle které se sekačky a jiné hlučné

stroje, např. křovinořezy, drtiče větví, bourací kladiva, cirkulárky, motorové pily nebo sbíječky, nesmějí používat od 20.00
hodin pracovního dne do 7.00 hodin následujícího dne, dále od soboty 16.00 hodin do 7.00 hodin prvního následujícího pra-

covního dne a také po celý den státem
uznaného svátku. Takže od soboty čtyř hodin
odpoledne až do pondělka rána by měl být
v obci klid.
Jsou lidé, kteří takové vyhlášky považují

za omezení své svobody. Svoboda podle nich
znamená, že můžou dělat kravál, kdy se jim
zlíbí, nebo odhazovat odpadky, kde se jim
zachce.
Ne, to není svoboda, to je jen bezo-

hlednost k ostatním. Slušný člověk nepova-
žuje za omezení svobody to, že se chová
ohleduplně. Slušných lidí je většina a ti
vlastně žádné vyhlášky nepotřebují, protože
sami vědí, že nepořádek se nedělá. Takže ty
vyhlášky jsou tu jen pro těch pár lidí, kteří to
ještě nevědí.

Martin Macháček
Kresba Markéta Tlamichová



v r. 2014. Protože dosavadní budova MŠ (Andresova vila) zůstane
zachována, měli bychom pak na delší dobu dostatek míst pro děti
ve školce.

4. Rekonstrukce místních komunikací.
Regionální operační program (ROP) vypsal také výzvu k po-

dávání žádostí o dotace na rekonstrukci místních komunikací. Tato
výzva obsahuje řadu podmínek, podle konzultace s pracovníkem
ROPu ji z našich komunikací splňují jen ulice Luční s počátkem
Sukdolské (od čističky po ulici Choceradskou), dále ulice Pod Hři-
štěm s části Sportovní (od kořenové čističky po ulici Turkovickou),
celá ulice Průběžná a v Třemblatech ulice Ke Hrázi (od čističky
k silnici). Na rekonstrukci těchto komunikací proto připravujeme
projekty.

Samozřejmě vůbec není j isté, že ty dotace, o které požádáme,
skutečně dostaneme. Pravděpodobnější je to u zateplení školy a
zdravotního střediska, ale šance, že dostaneme dotace z ROPu na
mateřskou školu a na komunikace je daleko menší. Jsme totiž dost
znevýhodněni jen tím, kde jsme: okresy Praha-východ a Praha-zá-
pad mají při hodnocení o 20 bodů méně než ostatní, protože zde je
nízká nezaměstnanost, a dále obce, které byly zaplaveny, mají o 10
bodů víc než ostatní. Přitom konkurence z ostatních obcí bude
určitě velká. Ale zkusit to musíme.
Kdyby se nám podařilo dotace dostat, musíme příslušné stavby

dokončit do konce roku 2015, tedy do dvou let. Dotace jsou při-
bližně 80 %, zbývajících 20 % budeme muset platit ze svého.

Příprava na další investiční akce

Na čtyři akce, o kterých píšu výše, budeme podávat žádosti
o dotace letos do konce listopadu. Kromě toho se ale připravujeme
na dvě další, opravdu velké akce, jej ichž projekty jsou náročnější a
budou trvat déle.

5. ČOV a kanalizace Turkovice
O této akci jsem už psal v dřívějších Ozvěnách. Čistička bude

stát u silnice v poslední zatáčce pod Turkovicemi, než se přijede ke
Šmejkalce. Kromě Turkovic na ni bude připojena i západní část
Ondřejova a Lensedly.
Turkovická čistička totiž nahradí dnešní kořenovou čistírnu Ast-

ronomického ústavu: v ulici Pod Hřištěm bude čerpací stanice,
která splaškové vody vytlačí nahoru nad Turkovice, odtud pak po-
tečou ulicí Ke Šmejkalce k ČOV. A kromě části Ondřejova budou
k turkovické čističce připojeny i Lensedly; je schválená smlouva,
podle které nám obec Kaliště, ke které Lensedly patří, finančně
přispěje na ČOV i na hlavní řad do Lensedel podle počtu obyvatel.

6. Nová budova základní školy
Jak už jsem psal dříve, tato budova bude stát v ulici Pod Hři-

štěm. Zatím tam obec vlastní přibližně 4000 m2, které jsme koupili
v r. 2008, zbytek pozemku budeme muset ještě vykoupit.
Nedávno jsme dostali architektonický návrh nové budovy,

projektanti ho prezentovali ve škole a některé jeho obrázky otis-
kujeme i v tomto čísle Ozvěn. Všem, kteří ho viděli, se návrh velmi
líbil. Využívá svažitosti terénu tak, že každá třída má před sebou
zatravněnou střechu třídy před ní, takže při pohledu shora vlastně
uvidíme skoro jen samou zelenou plochu.
Studie, kterou jsme si objednali, bude pro celou budoucí ško-

lu s 3 x 9 třídami a až pro 700 žáků. To je ovšem hudba daleké bu-
doucnosti. V současné době potřebujeme co nejdřív aspoň dalších 9
tříd. Letos poprvé po 30 letech máme totiž dvě první třídy, celkem
u nás nastoupilo do školy 44 prvňáčků. Kam je dáme? V budově
zdravotního střediska bude na místě bývalého obecního úřadu 1 .
A a nad ní bude 1 . B – totiž dopoledne tam bude první třída a od-
poledne družina.
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Závěr velké stavby

Rekonstrukce čističky odpadních vod v Ondřejově - a tím i celé
stavby vodovodu, kanalizace a čističky - se blíží k závěru. Je
dokončena stavba nové budovy ČOV a je na ni připojena kanaliza-
ce. Celá čistička ale zatím pracuje „napolovic“, protože jí schází
jedna důležitá nádrž („aktivace“) ve staré ČOV.
Ve staré budově ČOV byly vyprázdněny a vyčištěny nádrže,

probourány jej ich stěny, aby se z nich udělala jedna velká nádrž,
povrch byl otryskán tlakovou vodou a na něj se nanesla nová
ochranná vrstva. Příští týden začíná montáž čerpadel, potrubí,
dmychadel apod. a v polovině října by měla být rekonstruovaná
stará ČOV připojena k nové ČOV. Pak teprve začne čistička pra-
covat naplno.

Připravované žádosti o  dotace

Evropská unie připravuje své fondy, z kterých mohou členské
země čerpat dotace, vždy na sedmileté období. S koncem letošního
roku končí i období 2007-2013. To znamená, že do konce letošního
roku bude ještě možné přidělovat dotace, které Česká republika
nasmlouvala s Bruselem na toto období, a co se letos nepřidělí, to
propadne.
Asi jste slyšeli, že naše země čerpá evropské dotace špatně. Pro-

to se teď „šturmuje“, aby se ještě na poslední chvíli nějaké dotace
rozdělily. Je kolem toho spousta zbytečné byrokracie, ale samo-
zřejmě stojí za to se o získání dotací pokusit. Konkrétně budeme
ještě do konce roku usilovat o získání čtyř větších dotací z evrop-
ských fondů.

1. Zateplení budovy základní školy a výměna dosavadních kot-
lů na uhlí za tepelné čerpadlo
V podstatě půjde o totéž, co jsme udělali v r. 2009 s Obecním

domem: zateplení, nová fasáda, nový zdroj tepla – tepelné čerpadlo
a dokončení výměny oken. Při té příležitosti bychom také rekon-
struovali místnost v podkroví, kde je dnes školní dílna, a udělali
z ní další učebnu.
Kotelna ve škole je už na hranici životnosti a museli bychom

stejně dělat jej í rekonstrukci. Tepelné čerpadlo bude levné na
provoz, umožní úsporu pracovní síly, nebude nás obtěžovat ranní
kouř v zimě nad náměstím a kromě toho se získá i prostor pro
školní dílnu na místě dosavadního skladu uhlí.

2. Zateplení budovy zdravotního střediska a výměna dnešního
plynového vytápění za tepelné čerpadlo.
Totéž pro budovu čp. 274 v Průběžné ulici, kde je zdravotní

středisko a dvě třídy základní školy. Dnes ji vytápíme plynem a to
je velmi drahé. Navíc skoro každý rok musíme plynové kotle
opravovat. Zateplení a tepelné čerpadlo tam umožní výrazné úspo-
ry. Součástí zateplení je samozřejmě zase nová fasáda a dokončení
výměny starých oken.

3. Výstavba nové budovy mateřské školy.
Jak známo, máme nedostatek míst v mateřské škole a dětí stále

přibývá; už v minulém čísle Ozvěn jsem psal o tom, že uvažujeme
o stavbě dřevostavby na pozemku nad zdravotním střediskem. Od
té doby se situace změnila v tom, že byla vypsána výzva na dotace
z Regionálního operačního programu na mateřské školy. Po
projednání v radě obce i v zastupitelstvu jsme se rozhodli, že dáme
projektovat zděnou stavbu o dvou třídách na tomto pozemku.
Školka by byla dvoupodlažní, zapuštěná do svažitého terénu, měla
by dvě třídy po 24 dětech. V nejbližší době podáme žádost
o stavební povolení.
Kdybychom dotaci dostali, mohla by se nová budova postavit už



Ale samozřejmě příští rok budeme mít dvě první a dvě druhé
třídy, další rok už budeme potřebovat i dvě třetí třídy a za 9 let bu-
dou už dvě třídy v každém ročníku.
Proto plánujeme, že v první etapě postavíme v ulici Pod Hřištěm

jen část nové školy: 11 tříd, budovu pro vedení školy, vstupní halu
a školní j ídelnu s kuchyní. V této části bude pak umístěn celý druhý
stupeň (6. až 9. ročník), zatímco první stupeň zůstane v dnešní bu-
dově a v budově zdravotního střediska.
Odhadovaný náklad na tuto první etapu stavby je 55 milionů

korun. Samozřejmě nebude jednoduché tyto peníze sehnat, ale sta-
rostové na nedostatek míst v základních školách v okolí Prahy čím
dál hlasitěj i upozorňují a už i politici si tento vážný problém začí-
nají uvědomovat. Je proto pravděpodobné, že v následujících letech
se na tyto stavby nějaké finance dají, ať z EU, nebo od státu.

Dotace, které už jsou schválené

Velké investiční akce, které připravujeme, jsou pořád ještě hud-
bou budoucnosti, je to zatím holub na střeše. Ale jsou tady i vrabci
v hrsti – dotace, které už jsou přidělené. Některé z těchto dotací
dostala obec, další dostaly SKC, Sokol a škola. I když v těchto pří-
padech nejde o milionové dotace, v součtu už je to pěkná částka:
obec dostane 1 ,35 mil. Kč a dalších 965 tisíc dostanou letos dohro-
mady škola, Sokol a SKC.
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7. Podlaha sálu v SKC
Jak už jsem psal v minulém čísle, z programu Leader, který ad-

ministruje Místní akční skupina (MAS) Říčansko, dostala obec do-
taci 51 507 Kč na sbroušení podlahy v sálu SKC, na jej í nové
nalajnování a nalakování. Tato akce se dělala už o posledních
vánočních prázdninách, letos po Novém roce se předávala a teď
jsme na ni dostali peníze. Všechno se zdálo být v pořádku – jenže
v polovině dubna se část podlahy pod pódiem vzdula. Hledali jsme
příčinu a zjistili jsme, že při nátěru podlahy se blízko pódia při-
tloukala lišta a přitom se stalo, že 7 hřebíčků prorazilo trubku
ústředního topení. Voda nevytékala, jen pomalu prosakovala, proto
se to poznalo až po čtvrt roce. To už ale byla vlhkostí zasažena víc
než polovina sálu.
Požadovali jsme proto od zhotovitele nápravu. Pojišťovna mu

zaplatila náhradu škody, ale my jsme se s ním dohodli, že za pří-
platek 136 000 Kč nám udělá podlahu celou. Proto teď místo sta-
rých parket, které byly prakticky bez izolace přímo nalepeny na
beton a na mnoha místech byly "odfouknuté", máme kvalitní, dob-
ře izolovanou parketovou podlahu na dřevěném roštu, jako u zcela
nové tělocvičny.

8. Zázemí sálu v SKC
Jde o místnost bývalé elektrokotelny vedle tělocvičny. V letech

1991 až 2009 (tj . do pořízení tepelného čerpadla) tam byly umístě-
ny akumulační nádrže na teplou vodu, podlaha byla jen cementová,
celkově to byla ošklivá sklepní místnost. Na jej í rekonstrukci obec
dostala dotaci ve výši 142 816 Kč také od MAS Říčansko. Dnes už
je tam čistá světlá místnost s dlážděnou podlahou, kde mají uživa-
telé tělocvičny pěkné skladovací prostory na pomůcky.

9. Rekonstrukce veřejného prostoru křižovatky v Turkovicích
Na tuto akci MAS Říčansko přidělilo obci z programu Leader

dotaci 349 587 Kč. Rekonstrukce začne teď na podzim, ještě čeká-
me, až dostaneme od stavebního úřadu povolení ke stavbě zpevně-
né a ohrazené plochy pro kontejnery na odpad.

10. Vybavení SKC
Na tuto akci dostalo SKC z programu Leader dotaci 208 260

Kč. Akce zahrnuje vybavení celého 1 . patra SKC žaluziemi, dále
se při ní pořídí nový nábytek, vybavení kuchyňky a herní prvky do
Mateřského centra.

11. Rekonstrukce lesních cest v Ondřejově a v Turkovicích
Tuto dotaci obec dostala z Programu rozvoje venkova a jej í výše

je 804 000 Kč. Bude použita na rekonstrukci tří lesních cest:
v Turkovicích od křižovatky silnic u Šmejkalky do Březiny, v On-
dřejově od silnice na Kostelní Střímelice doprava směrem nad Se-
radov a konečně v Ondřejově – ulice Lesní.

12. Dotace z MAS pro Sokol Ondřejov na rekonstrukci šaten.
Sokol Ondřejov požádal o dotaci 345 240 Kč z programu Lea-

der na rekonstrukci budovy šaten a MAS Říčansko mu tuto dotaci
přidělila. Předmětem dotace bude výměna oken a dveří, nové
obklady, omítky a podlahy, rekonstrukce rozvodů elektřiny, vody a
kanalizace a osázení zeleně.

13. Dotace pro základní školu
Naše škola dostala dotaci z programu Vzdělávání pro konkuren-

ceschopnost ve výši přibližně 1 mil. Kč, z toho loni asi 600 000
Kč, letos 412 000 Kč. Za tyto peníze se vybavily odborné učebny,
nakoupily interaktivní pomůcky a také připravily projekty na práci
se žáky.

Jak hospodaříme

Od Nového roku začal platit nový zákon o rozpočtovém určení
daní („RUD“), který obcím konečně dává větší podíl na vybraných
daních; konkrétně pro Ondřejov to znamená, že už nedostáváme na

Nová škola bude ležet na pozemku mezi ulicemi Turkovická a Pod Hřištěm.

třída chodba šatny, záchody

jiná třída

Střechy tříd budou pokryté trávou, bude se po nich chodit. Děti vyběhnou
ze své třídy na střechu třídy, která je před nimi. Na dolejším obrázku to

vidíme v řezu.
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jednoho obyvatele 4,2krát méně než Praha jako loni, nebo dokonce
5krát méně než Praha jako v r. 2007, ale už jen 3krát méně než
Praha.
Sice nevím, proč by jeden Pražák měl mít třikrát víc z našich

daní než jeden Ondřejovák; ale je to pořád pokrok proti době, kdy
měl pětkrát víc. Jako starostové jsme proti té nespravedlnosti
bojovali a dnes se už ukazují výsledky.
Takže letos jsme od začátku roku do konce července dostali 7,7

mil. Kč, zatímco loni za stejné období jen 5,1 mil. Kč. Předpověď
pro celý letošní rok je 1 3,5 mil. Kč, zatímco loni se za celý rok vy-
bralo 9,2 mil. Kč. Ovšem na druhou stranu nedostaneme příspěvek
od státu a od okolních obcí na žáky ve škole (v novém systému už
je to započítáno v daňových příjmech), takže fakticky na tom bu-
deme oproti loňsku asi o 3,5 až 4 miliony korun líp. Zaplať pánbůh
za ně!
V tuto chvíli máme na účtech 8,1 2 mil. Kč a nesplacený úvěr

banky 15,6 mil. Kč, ale ještě nemáme hotovou a zaplacenou stavbu
ČOV Ondřejov. Na všechny projekty potřebné k tomu, abychom
mohli podat žádosti o dotace, a také např. na rekonstrukci kři-
žovatky v Turkovicích ovšem už máme v rozpočtu peníze re-
zervované.

Personální změny v  zastupitelstvu a na
obecním úřadě

Na členství v radě obce rezignovala z pracovních důvodů Vrati-
slava Vomáčková, místo ní byl zvolen David Kvapil. Rada tedy má
dnes složení Václav Beránek, Josef Brabec, David Kvapil, Martin
Macháček a Pavel Vorreiter.
Jiří Kroupa odstoupil ze zastupitelstva obce, na jeho místo po-

stoupil náhradník jeho volební strany Petr Jahelka.
Andrea Pačovská odešla na konci března z funkce asistentky

starosty na mateřskou dovolenou, na jej í místo nastoupila Dana
Honsová. Ta však od počátku září pracuje jako učitelka na základní
škole v Mnichovicích, proto se v současnosti znovu jedná o ob-
sazení této funkce.
Antonín Šebl ze zdravotních důvodů odstoupil z místa vedoucí-

ho pracovní čety, na toto místo nastoupil Ladislav Keclík.
Všem, kteří odcházejí, děkuji za práci, kterou pro obec vykonali.

Současně vítám jej ich nástupce a přeji j im do další práce hodně
štěstí a spokojenosti.

Pošta

Jak známo, naše pošta změnila úřední hodiny, především je zru-
šila ve středu dopoledne, a lidé se ptali, jestli u nás vůbec zůstane.
Státní podnik Česká pošta (ČP) se totiž loni snažil ušetřit za každou
cenu tím, že zruší pošty v menších obcích. Starostové se proti tomu

ostře postavili, a
nakonec do poš-
tovního zákona
prosadili ustano-
vení, podle kte-
rého počet pošt
určuje vláda, ne
sama ČP. Jinak
by to totiž do-
padlo tak, že ČP
sice ušetří, ale
z míst, kde se
pošty zruší, ode-
jdou podnikatelé,
vzroste tam ne-
zaměstnanost a

stát, kterému ČP patří, zaplatí daleko víc na podporách.
Dnes už můžeme říct, že v Ondřejově zrušení pošty nehrozí,

protože podle schválených pravidel se pošta zachová v obci, v kte-
ré je devítiletá základní škola.

Převedení daru Středočeského kraje obci
Hvězdonice.

Středočeský kraj se rozhodl finančně pomoct obcím postiženým
povodní: každé daroval 160 000 Kč. Kromě toho kraj také převedl
obcím a městům státní dotaci na bezprostřední likvidaci následků,
tj . např. na čerpání vody, odstranění bahna apod.
Pokud jde o naši obec, povodně nás zasáhly minimálně. Při li-

kvidaci bezprostředních následků jsme museli jen pročistit průtok
Seradovského potoka pod mostkem v Důlích, odstranit nános bah-
na, které nateklo na komunikaci v Důlích, a naši hasiči odčerpávali
vodu z několika sklepů. Všechny náklady s tím spojené dostaneme
proplacené z dotace od státu. Pokud jde o škody na obecním maje-
tku, přívalový déšť nám jen splavil štěrk z některých strmých ko-
munikací.
Proto jsme na radě obce rozhodli, že dar 160 000 Kč od Středo-

českého kraje nebudeme přij ímat, protože je daleko větší než škody
na našem majetku. Na povodni bychom pak jen vydělali, a to by
byl takový hyenizmus: mnohá města a obce byly zasaženy daleko
víc než my a finanční pomoc potřebují víc. Obcí, které tento dar ze
stejného důvodu odmítly, bylo v našem kraji celkem pět.
Ale pak mi telefonovala starostka Hvězdonic, které leží na břehu

Sázavy a které měly skutečně velké škody na obecním majetku,
zejména na místních komunikacích a na čističce, a ptala se mě jako
krajského zastupitele, proč v tom seznamu postižených obcí
Hvězdonice nejsou, přestože ona řádně vyplňovala všechny dotaz-
níky o škodách. Zjišťoval jsem to na krajském úřadu a dozvěděl
jsem se, že rozhodující nebyly dotazníky (to je jen takový byrokra-
tický balast), ale jen to, co bylo hlášeno na operační středisko hasi-
čů – když ve Hvězdonicích místní hasiči odstraňovali škody
vlastními silami a nehlásili to na operační středisko, nedostali se do
seznamu.
Snažil jsem se, aby krajský úřad převedl dar, který chtěli dát

Ondřejovu, na Hvězdonice, které ho opravdu potřebovaly, ale zj is-
til jsem, že by s tím byly velké byrokratické potíže. Proto jsem na
krajském zastupitelstvu řekl, že dar přijmeme, ale že navrhnu na-
šemu zastupitelstvu, aby ho předalo Hvězdonicím. Tak se opravdu
stalo a dne 2. 9. zastupitelstvo Ondřejova schválilo převedení daru
160 000 Kč, který jsme dostali od Středočeského kraje, obci
Hvězdonice.

Přejmenování dvou ulic.

Od loňského roku musí být v jedné obci vždy jen jeden název
ulice – dvě ulice se nesmí jmenovat stejně, i kdyby byly ve dvou
různých místních částech. V naší obci jsme takové případy měli
dva: ulice Pražská a Krátká, které byly obě v Třemblatech i v On-
dřejově. Zastupitelstvo rozhodlo, že v Ondřejově zůstane ulice
Pražská, v Třemblatech se Pražská přejmenuje na Hlavní.
A v Třemblatech zůstane ulice Krátká, v Ondřejově se ulice Krátká
přejmenuje na ulici Nad Šeblákem.

Levnější elektřina

Na jaře se naše obec spolu s j inými účastnila nákupu silové
elektřiny na Komoditní burze Kladno. Vysoutěžili jsme následující
ceny (v Kč za kWh): obyčejné tarify 1 ,1 3 místo dosavadních 1 ,60;
dvousazbový tarif na bojler (noční/denní) 0,84/1 ,37 místo do-
savadních 1 ,1 0/1 ,82; tepelné čerpadlo 1 ,1 8/1 ,28 místo dosavadních
1 ,61 /1 ,74 a veřejné osvětlení 0,83 místo dosavadních 1 ,20.K
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Nákupu na burze se mohly účastnit jen právnické osoby, občané
tedy ne. Avšak v létě společnost B4F v naší obci a na ve spoluprá-
ci s obecním úřadem organizovala elektronickou aukci silové
elektřiny pro občany. Kdo se jí zúčastnil (informace dostali všichni
do schránky), může v následujících dvou letech ušetřit přibližně až
50 haléřů za kilowatthodinu.
K tomu jen upozornění: cena elektřiny se skládá ze dvou částí:

z ceny za výrobu elektřiny (za „silovou elektřinu“) a z ceny za jej í
rozvod až k vašemu domu (za „distribuci“). Výrobce (nebo spíš
prodejce) si můžete zvolit, proto se dělaj í aukce, v kterých se sou-
těží o co nejnižší cenu. Ale distributora si zvolit nemůžete, protože
k vašemu domu jsou už nataženy něčí dráty (u nás patří společnosti
ČEZ Distribuce) a zavádět dráty jiné od jiné společnosti by bylo
tak drahé, že to nikdo neudělá. Prostě o distribuci se soutěžit nedá;
ale aby toho distributor nezneužíval, jej í cenu určuje stát. Cena za
distribuci je přitom řádově 2,50 Kč/kWh, cena za silovou elektřinu
je řádově 1 ,50 Kč/kWh. Aukcí můžete snížit svou cenu za silovou
elektřinu například z 1 ,50 na 1 ,00 Kč/kWh, tj . o 50 haléřů, vý-
sledná cena se u vás pak sníží např. z 1 ,50 + 2,50 = 4,00 Kč/kWh
na 1 ,00 + 2,50 = 3,50 Kč/kWh. Navíc jsou tady stálé měsíční platy
(bez ohledu na to, kolik odeberete). Takže úspora tu určitě je, ale ne
tak velká, jak se na první pohled zdá.

Přestěhování sochy sv. Jana Nepomuckého

Jde o originál barokní sochy z konce 18. století, která stála na
podstavci před kostelem. Protože socha byla okolo r. 1 975 špatně
restaurována, opadaly jej í části, hlavně obličej . V r. 1 995 se naše
obec snažila, aby socha byla restaurována, nakonec se ale na dů-
kladnou restauraci nenašly peníze. Místo toho se udělala betonová
kopie, která před kostelem stojí dodnes. Silně poškozený originál
byl od r. 1 995 uložen v jedné z hal v areálu družstva.
Toto umístění bylo z mnoha důvodů nevyhovující, hledali jsme

proto vhodnější místo. Farnost sochu nechtěla, ale pak jsem o tom-
to problému mluvil s majitelem ondřejovského mlýna J. Ročákem
a on navrhl, aby se socha po základní rekonstrukci umístila do sálu,
kde se konají koncerty a vítaj í noví občánci. Přemístění musel
schválit krajský úřad, restaurování musel schválit Městský úřad
v Říčanech, bylo kolem toho dost papírování, ale dnes už je obojí
povoleno. Socha je přemístěna a čeká na restaurování. To bude
vlastně jen očištění od povrchových nečistot, krust a pozdějších
nánosů (např. sádry z doby, kdy se dělal betonový odlitek sochy).
S domodelováním odpadlých částí se nepočítá, ale i tak bude toto
torzo pěkným doplňkem síně, kde se konají kulturní akce i některé
obřady pro občany.
Pokud jde o pomník sv. Jana Nepomuckého před kostelem, ten

je ovšem stále v žalostném stavu. Jeho sokl se po nepříliš pove-
deném restaurování z let 1 975 a 1995 pomalu rozpadá a ani beto-
nový odlitek původní barokní sochy, který na soklu stoj í, není
žádným skvostem. V dalekém výhledu počítáme se zhotovením
kvalitní kamenné kopie od umělce-sochaře, ale to bude stát dost

peněz (řádově milion korun) a v nejbližších letech budeme muset
investovat peníze jinam.

Další zprávy.

Nová studna u hasičárny v Třemblatech je vyvrtaná, připravuje
se jej í vystrojení a instalace vodovodu v budově.
Ondřejovští hasiči provedli charitativn představení cimr-

manovské hry Dlouhý, široký a krátkozraký v sobotu 4. května.
Výtěžek představení 22 600 Kč byl věnován Základní škole Ruži-
novská v Praze, která vzdělává děti s různými handicapy.
Dali jsme zaměřit komunikaci v Důlích, aby se mohla oddělit od

lesního pozemku, do kterého dosud patřila. Při tom se zjistilo, že
jej í část prochází malými pozemky ve vlastnictví státu. V současné
době je dojednán bezúplatný převod těchto dvou pozemků na obec.
Až dosud se do družiny v Průběžné ulici chodilo zepředu (jako

dříve na obecní úřad) a do první třídy zezadu. Protože teď budou
v obou patrech první třídy základní školy, byla zeď mezi nimi pro-
bourána, zřízeny tam nové protipožární dveře a do obou prvních
tříd se už chodí jedním hlavním vchodem zpředu.
V Ondřejově v blízkosti hasičárny je nový kontejner na

obnošený textil. Ten se bude používat pro charitativní účely. Pro-
sím dávejte do něj jen čistý a slušný textil v pytlích
Jak třídíme? V r. 2012 naši občané vytřídili 75,5 tun tříděného

odpadu, tj . papíru, plastů, skla a nápojových kartonů. To je při-
bližně 54 kg na osobu (včetně nemluvňat), pro srovnání: průměr
v celé ČR je 39 kg. To znamená, že třídíme dobře. Je vidět, že
většina lidí opravdu plasty a další materiály dává do barevných
kontejnterů; ale je také vidět, že někteří stále plastové láhve hodí
do popelnice nebo do černého kontejneru. Prosím třiďte co nejlépe,
pomůžete obci i přírodě.

Nakonec musím skončit prosbou o prominutí za dlouhou
dobu, která uplynula od posledního vydání Ozvěn. Jak je
z předchozího textu vidět, ten čas jsme "neproflákali", ale
samozřejmě to neomlouvá dlouhé prodlení s vydáváním našeho
časopisu. Věřím, že už se to nebude opakovat.

Martin Macháček
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V SKC V  ONDŘEJOVĚ
STÁLE NOVĚ

Chcete žít aktivně? Ve Sportovně-kulturním
centru v Ondřejově určitě najdete vhodný program
pro každý věk: od nejmenších ratolestí starých jen
4 měsíce až po seniory.
SKC Ondřejov, které působí už 8 let, dnes na-

bízí 52 nejrůznějších kurzů, akcí a služeb pro ob-
čany Ondřejova a širokého okolí pod vedením 32
kvalifikovaných a ve svém oboru úspěšných in-
struktorů, lektorů a trenérů.
Za všechny jmenujme Olgu Šípkovou, mistryni

světa v aerobiku, Kristinu Bosákovou, mistryni
Evropy v karate, Vladimíra Machotu, držitele VI.
danu taekwon-do, který působil s vynikajícími
úspěchy 15 let v reprezentaci, Standu Stárka,
mistra republiky v boxu, Pavlu Landovou, ředi-
telku tanečního klubu FUEGO Říčany, Lucii
Mášovou, mistryni světa v rokenrolových forma-
cích, Terezu Kölblovou, ligovou hráčku basket-
balu a další.
Ve vedlejším, barevně zvýrazněném sloupci

uvádíme seznam všech kurzů. Tučně jsou ozna-
čeny novinky.

PONDĚLÍ

Tělocvična
16,45 – 18,00 – BASKETBAL – T. Kölblová – od 7 let – začátečníci
1 8,00 – 19,00 – SEBEOBRANA – K. Bosáková – dospělí i děti od 10 let
19,00 – 20,00 – ZUMBA BODY – K. Kučerová – dospělí i mládež
20,00 – 22,00 – BADMINTON – bez trenéra – dospělí

Malý sál
16,30 – 17,1 5 – BALET – H. Zadáková – 3 – 4 roky
17,1 5 – 18,00 – BALET – H. Zadáková – 5 – 6 let
1 8,00 – 19,00 – BALET – H. Zadáková – výběrová skupina dětí
1 9,00 – 20,00 – PILATES – B. Valuchová – dospělí
20,00 – 21 ,00 – POWER JÓGA – D. Fuchsová – dospělí

Učebna
14,00 – 15,00 – SKUPINOVÁ LOGOPEDIE – E. Hruštincová – od 3 let
15,00 – 16,00 - LOGOPEDIE INDIVIDUÁLNÍ – E. Hruštincová – rodiče
a děti
16,00 – 17,00 – KERAMIKA – I. Pudíková – od 5 let
17,30 – 19,00 – KRESBAAMALBA – V. Tomanová – sudý týden – pro
všechny
17,30 – 19,00 – ŠPERKY, DEKORACE – J. Galuščáková – lichý týden –
pro všechny

ÚTERÝ

Tělocvična
1 5,30 – 16,30 – GYMNASTICKÁ PŘÍPRAVA –A. Krenková – 5 – 7 let
16,30 – 17,50 – GYMNASTIKA –A. Krenková – 7 – 10 let
1 8,00 – 19,00 – DANCE AEROBIK – O. Šípková – dospělí a mládež
19,1 0 – 21 ,1 0 – BOX – S. Stárek – dospělí

Malý sál
09,30 – 10,30 – ZDRAVÁ ZÁDA – M. Princová – dospělí
1 7,30 – 19,00 – JÓGA – B. Šurlan – dospělí
1 9,00 – 20,30 – TAICI – M. Komňacký – dospělí

Učebna
16,00 – 17,00 – KYTARA základy – J. Beránek – od 6 let
1 7,00 – 18,00 – KYTARAmírně pokročilí – J. Beránek – od 8 let
1 8,00 – 19,00 – KYTARA POKROČILÍ - J. Beránek – dle schopností
1 9,00 – 20,00 – KYTARA základy - J. Beránek – dospělí a mládež

STŘEDA

Tělocvična
1 5,00 – 16,00 – FLORBAL – Z. Fousek – 7 – 12 let
16,00 – 17,00 – PARKOUR – FREERUN – I. Mráčková – od 6 let
17,00 – 18,00 – TAEKWON DO – M. Machota – oddíl pro všechny
18,00 – 19,00 – STREET DANCE – P. Landová – junioři
1 9,00 – 20,00 – FITNESS LATINA – P. Landová – ženy a dívky

Malý sál
09,00 – 09,45 – YAMAHAROBÁTKA – R. Škochová – 4 – 18 měsíců
10,00 – 10,45 – YAMAHA 1 . KRŮČKY K HUDBĚ – R. Škochová – 1 ,5 – 4
roky
11 ,00 – 11 ,45 – YAMAHA 1 . KRŮČKY K HUDBĚ – R. Škochová – 1 ,5 – 4
roky
16,00 – 17,00 – ROKENROL PŘÍPRAVKA – L. Mášová – 5 – 7 let
17,00 – 18,00 – ROKENROL – L. Mášová – děti 7 – 11 let
18,00 – 19,30 – VELKÉ MÍČE A SM- SYSTÉM – D. Řeháková – dospělí

Učebna
14,00 – 15,30 – INDIVID. LOGOPEDIE – E. Hruštincová – rodiče a děti
15,30 – 16,30 – SKUPINOVÁ LOGOPEDIE – E. Hruštincová – od 3 let
17,30 – 19,00 – ANGLIČTINA ZAČÁTEČNÍCI – V. Běhal – dospělí
1 9,30 – 21 ,00 – ANGLIČTINA KONVERZACE – V. Běhal – dospělí

Zápis probíhá od 2. září na recepci SKC
v 1 . patře od pondělí do čtvrtka mezi 16. a 19.
hodinou. Připravili jsme pro vaše děti do 15ti let
slevy u kurzů, které zaplatíte na recepci nejpoz-
ději do 30. září. Rodina, jej íž dítě nebo děti mají
2 kurzy, má slevu 10 %, při 3 kurzech 15 %, při
4 a více kurzech 20 %.
V SKCENTRU můžete využívat i speciální

služby VÝŽIVOVÉ PORADNY, LOGOPE-
DICKÉ PORADNY (viz výše) , VEŘEJNÉHO
INTERNETU nebo se potěšit v RODINNÉM
KLUBU POHODA a OBCHŮDKU PRO RA-
DOST s oficiálními produkty Zápraží. Součástí je
i MATEŘSKÉ CENTRUM BERUŠKA.
Pro pravidelné nedělní dopolední akce se špič-

kovými lektory jsme tentokráte oslovili nové tváře
a tak se můžete těšit na kvalitní vyžití.
6. 1 0. s VOJTOU LACKEM, mistrem a vice-

mistrem ČR v Disko Dance a několikanásobným
finalistou ME a MS, který více než 10 let učí na
taneční škole moderního tance ve stylu Disko,
Street a Show Dance, parketových kompozic, Hip
Hop, i Funky a působí jako mezinárodní porotce
tance a je profesionální choreograf.
1 0. 11 . s JAROSLAVEM VOBREM, lektorem

se zaměřením na Dance i Step Aerobic, posilovací
a kompenzační lekce. Působí jako školitel ve
vzdělávacím programu Českého svazu aerobiku,
fitness a tance (ČSAE) i na mezinárodních
kongresech.
24. 11 . s MÍŠOU KOMRSKOVOU –

POLÁŠKOVOU, fyzioterapeutkou a psycho-
ložkou a rovněž školitelkou ČSAE, která se j iž 1 3
let věnuje vedení skupinových cvičebních forem,
především Balantes, kde propojuje cviky z fyzio-
terapie (s balančními pomůckami) s hlubším
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ČTVRTEK

Tělocvična
1 5,30 – 17,30 – BASKETBAL – T. Kölblová – od 8 let
1 8,00 – 19,30 – AEROBIKA BODY FORM – O. Šípková – dospělí
1 9,30 – 21 ,00 – BREAK DANCE – P. Staňa – junioři

Malý sál
16,00 – 17,00 – AEROBIK PŘÍPRAVKA –A. Švarcová – 5 – 9 let
17,00 – 18,00 – AEROBIK PRO RADOST, A. Švarcová – 9 – 12 let
18,00 – 19,00 – AEROBIK PRO RADOST A. Švarcová – 12 – 14 let
19,00 – 20,00 – ZDRAVĚ DO KONDICE – Z. Ambrožová – dospělí

Učebna
19,00 – 20,00 – VÝŽIVOVÁ PORADNA – V. Martincová – na objednávku

PÁTEK

Tělocvična - rezervováno pro Sokol Ondřejov

Malý sál
09,30 – 10,30 – FORMOVÁNÍ TĚLA – D. Fuchsová
10,30 – 11 ,30 – POWER JÓGA - D. Fuchsová

SOBOTA

Tělocvična 09,30 – 11 ,00 – BOX – S. Stárek – dospělí a mládež a dále

NEDĚLE

Tělocvična 16,00 – 17,00 – TAEKWON DO - M. Machota – oddíl pro všechny

prožitkem v těle a dobrým naladěním mysli a je au-
torkou mnoha odborných DVD.
Od září chceme obohatit náš program i o speci-

ální semináře s odbornicí Jitkou Volnou, jej ichž té-
mata jsou v současné době velmi žádaná. Věříme,
že si mezi nimi najdete právě to svoje.
29. 9. ENERGIE A INTUICE s tématy: základní

informace o intuici, jak rozeznat jej í hlas a jak s ní
pracovat, jak využívat intuici pro naši podporu,
duchovní prosperitu, psychickou harmonii a fyzické
zdraví, o energii okolo nás, jak mít dostatek energie,
kdy o ni přicházíme a kdy ji získáváme.
1 3. 1 0. PROŽITKOVÝ SEMINÁŘ O ČA-

KRÁCH, na kterém si vyzkoušíte pomocí sebepo-
znání, co potřebujete právě vy pro danou čakru.
Čakry jsou naše energetická centra, která máme
umístěna v těle a která do něj přivádějí energii.
Pokud proudí v čarách málo nebo naopak mnoho
energie, může vzniknout nerovnováha ve fyzické,
psychické nebo emocionální úrovni. Jsou-li čakry
v harmonii, cítíme se spokojeni, zdraví a vitální.
1 3 . 1 0. LÉČIVÉ ÚČINKY BYLIN a jej ich deto-

xikační, regenerační, posiluj ící a tišící účinky
jednotlivých rostlin, byliny při virózách, na-
chlazeních, respiračních onemocněních a na podpo-
ru hubnutí a nakonec informace o jej ich užívání
3. 11 . KRÁSA ŽENY bude prožitkový seminář

určený pro ženy, které chtěj í objevit a používat nové
cesty, jak být v životě šťastné, zdravé a spokojené
s tématy objevení vlastní ženské síly, spirituality a
potenciálu.
Pro všechny, kteří chtěj í pracovat na svém

osobním růstu jsou připraveny na 10. 11 . RO-
DINNÉ KONSTELACE s Bárou Bekovou. Můžete
na něm najít řešení, pokud se vám např. opakují ně-
které životní situace stále dokola a vy nevíte proč,
pokud jste nespokojeni, ačkoliv k tomu nemáte
žádný reálný důvod, pokud k vám nepřichází
prosperita i přesto, že vynakládáte veškeré své úsilí
apod.
Vážíme si toho, že u nás nacházejí zázemí pro

svoje představení i celosvětově uznávané soubory,
jakým byl j iž dvakrát Bohemia balet.
Na podzim 11 . 1 0. se můžete těšit na oblíbený

SPIRITUÁL KVINTET, jehož koncert múže být
jeden z posledních vůbec. Ve výhledu máme i diva-
delní představení oblíbených profesionálních herců
a pořady pro děti se známými osobnostmi.
Podrobné informace o všech aktivitách včetně

fotodokumentace z kurzů, akcí i MC Beruška naj-
dete na stránkách www.obecondrejov.cz/skcentrum.
Naše úsilí nekončí jenom programem, ale snaží-

me se ve spolupráci s obcí prostřednictvím MAS
Říčansko získávat finanční prostředky na zvelebení
stávajících prostor a vybavení. O prázdninách byla
nainstalována nová, daleko pružnější podlaha v tě-
locvičně, na všech oknech jsou žaluzie, bývalou
kotelnu byste nepoznali. Je z ní hezká místnost na
uložení drobného nářadí a náčiní pro školu, On-
dřejovské spolky i SKC. MC Beruška má novou
kuchyň i nábytek.

Přátelský prostor s bohatým programem je u
nás pro vás a tak se na vás těší celý tým SKC.

SPIRITUAL KVINTET poprvé vOndřejově
Známý a mimořádně kvalitní soubor Spirituál
kvintet vystoupí v sále SKC v Ondřejově
v pátek dne 11. 10. 2013 v 19 hodin.
Nenechte si ujít mimořádný koncert.

Další informace o vstupenkách a předprodeji
najdete na www.obecondrejov.cz/skcentrum.



SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Jaroslav Klokočník, Ondřejov, 84 let
Zuzana Hucková, Ondřejov, 82 let
Františka Barešová, Třemblat, 93 let
Libuše Michalová, Turkovice, 83 let
Jiří Pánek, Třemblat, 83 let
Květuše Povýšilová, Třemblat, 85 let
Boris Valníček, Ondřejov, 86 let
Růžena Kölblová, Ondřejov, 89 let
Václav Tesařík, Ondřejov, 82 let

Vladimír Vodrhánek, Ondřejov, 85 let
Jan Šála, Ondřejov, 84 let
Ludmila Kuříková, Ondřejov, 80 let
Věra Pácová, Třemblat, 80 let
Blažena Císařová, Třemblat, 97 let
Alena Havlíčková, Ondřejov, 75 let
Milada Šonská, Třemblat, 85 let
Vladimír Strejček, Třemblat, 82 let
Bedřich Šála, Ondřejov, 82 let

Helena Kleczková, Ondřejov, 85 let
Jiřina Kolářová, Turkovice, 84 let
Jan Řešátko, Ondřejov, 81 let
Václav Bumba, Ondřejov, 88 let
Jaroslav Rajchl, Ondřejov, 82 let
Marie Kratochvílová, Ondřejov, 87 let
Alena Tlamichová, Ondřejov, 83 let
Marie Bartošková, Ondřejov, 90 let

Jubilea: březen-srpen 2013

Všem oslavencům srdečně blahopřejeme a přejeme pevné zdraví do dalších let !!!

Noví občánci

Jeanne Ertlen, Turkovice
Michal Fuchs, Ondřejov
David Štěpina, Ondřejov
Anna Bucifalová, Ondřejov
Filip Hájek, Třemblat
KryštofMachutka, Ondřejov
Anna Preislerová, Třemblat
Julie Valuchová, Ondřejov
Jakub Pačovský, Ondřejov
Charlotte Iva Ramsden, Ondřejov
Lucas Paluska, Turkovice
Bartoloměj Sloup, Ondřejov
Lukáš Pokorný, Ondřejov

Vítáme vás mezi námi a přejeme

hodně zdraví a štěstí!!

Úmrtí

Miloslava Křivánková, Turkovice
Václav Vycpálek, Ondřejov
Libor Ečer, Ondřejov
Pavel Svoboda, Třemblat
Dagmar Vlasáková, Ondřejov
Jaroslav Kaliba, Ondřejov

Poděkování

Děkuji obecnímu úřadu za projevené blahopřání a za dárek. Paní
Novotné a Staňkové děkuji za milé a příjemné posezení.

Květuše Čiháková
Děkujeme obecnímu úřadu za gratulaci k našemu jubileu a paní

Novotné za doručení dárku. Manželé Staňkovi
Děkuji obecnímu úřadu v Ondřejově za gratulaci a dárek k narozeni-

nám a paní Nadě Brabcové za milou návštěvu a předání dárku.
Libuše Michalová

Děkuji hasičům SDH Turkovice za vyčerpání studny po povodních
dne 4. 6. 2013. Jmenovitě to byli JosefBrabec st. , JosefBrabec ml., Jiří
Srna a František Srna ml. Moc mi pomohli a ještě jednou jim za jej ich
pomoc děkuji. Miloslava Volfová
Děkuji obecnímu úřadu za milé přání a dárek k mým 90. narozeni-

nám, který mi předaly paní Ivana Klokočníková a Marie Švandová. Dě-
kuji také spolku Baráčníků za milé přání a dárky k mým 90. narozeni-
nám, které mi předaly tetičky Helena Kyclerová a Marie Křečková.

Marie Bartošková
Děkujeme všem přátelům a známým, kteří se přišli rozloučit s naším

synem Václavem Vycpálkem. Děkujeme též hasičům za držení čestné
stráže. Rodiče Marie a Václav Vycpálkovi
Chtěli bychom poděkovat všem přátelům a známým, kteří se zú-

častnili posledního rozloučení s panem JaroslavemKalibou st.
Milada Kalibová a synové s rodinami

Touto cestou děkuji paní MUDr. Jaroslavě Kölblové a zdravotní sestře
Haně Zuzaníkové za dlouholetou lékařskou péči při manželově nemoci.

Milada Kalibová

Vydává Obec Ondřejov. Šéfredaktorka V. Vomáčková. Redakční
rada: M. Macháček, J. Pohanková, P. Řezba, M. Tlamichová.
Registrováno zn. MKČR E 12695. Cena 5 Kč.




